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Papež vysvětloval
motto Světového dne
mládeže: : »Jsem
služebnice Páně,
staň se mi podle
tvého slova«

Sobotní vigilie za účasti papeže
probíhala podle
středoevropského času v neděli
po půlnoci. Účastnilo se jí více
než půl milionu mladých lidí z
celého světa, samozřejmě i z
České republiky. Mladých
Čechů přijelo 147 a doprovázel
je pomocný českobudějovický
biskup Pavel Posád a



královéhradecký biskup Jan
Vokál, spolu se 7 kněžími.

26.01.2019

Sobotní vigilie dává velký prostor k
vyjádření mladým lidem z
pořadatelské země. Scénická
představení, hudba, zpěv, tanec,
životní příběhy, zkušenosti a
svědectví v jejich režii i ztvárnění,
tvoří již pevnou součást tohoto
setkání, které po shrnujícím proslovu
Svatého otce ústí do závěrečné
eucharistické adorace.

Papež František ve své půl hodinové
promluvě vysvětloval motto
Světového dne mládeže: »Jsem
služebnice Páně, staň se mi podle
tvého slova« a uvedl ji slovy:

„Viděli jsme tady pěkné představení o
Stromu života, jež nám ukázalo, jak



nám daroval život Ježíš, tedy jako
příběh lásky, příběh života toužící
smísit se s tím naším a zapustit
kořeny v každém z nás. Onen život
není spása zavěšená ve virtuálním
prostoru a čekající na stažení, ani
nová „aplikace“, kterou je třeba
prozkoumat, nebo plod tréninku
mentálního sebezdokonalování. Život,
který nám nabízí Ježíš, není ani návod
k použití na poslední novinku. Spása,
kterou nám dává Pán, je pozvání k
účasti na příběhu lásky, spřádaného s
našimi příběhy. Tato spása žije a chce
se zrodit mezi námi, abychom mohli
přinášet plody tam, kde jsme, takoví,
jací jsme, a s kýmkoli jsme. Tam
přichází Pán sít a zasít se; On je první,
kdo přisvědčuje našemu životu,
našemu příběhu, a přeje si, abychom
také my přisvědčili Jemu.“

Tak překvapil Marii, kterou pozval k
účasti na tomto příběhu lásky.
Nazaretská dívka bez pochyby neměla
účet na „sociálních sítích“ té doby,



nebyla vlivnou - influencer, ale - aniž
by chtěla nebo se po tom pídila - stala
se ženou, která měla největší vliv na
dějiny.

Maria, Boží influencerka. Několika
slovy dokázala přisvědčit a svěřit se
lásce a příslibům Boha, jediné síle,
schopné obnovit všechno.

Zarážející je síla, s níž tato dívka
přisvědčuje, ať se jí stane tak, jak řekl
anděl. Nebyl to pasivní či rezignovaný
souhlas nebo přitakání na způsob:
„Dobrá, zkusíme a uvidíme, co bude“.
Bylo to něco více, něco jiného. Bylo to
přitakání, které se chce zapojit a
riskovat, vsadit do hry všechno, a to
bez jakékoli jiné záruky než jistoty, že
je nositelkou příslibu. Mělo to
bezpochyby být obtížné poslání, ale
obtíže nebyly důvodem k odmítnutí.
Zajisté měly nastat komplikace, ale
nejsou to stejné komplikace, které
nastávají, když nás ochromuje
zbabělost, protože nemáme všechno



předem jasné nebo zaručené.
Přisvědčení a přání sloužit byly
silnější než pochybnosti a těžkosti.“

Papež pak komentoval tři svědectví,
která zazněla během večera.
Panamskou zkušenost mladého
manželského páru, který přijal své
dítě s vrozeným postižením, a
mladíka, který vyhrál zápas z
drogovou závislostí. Jako třetí
vystoupila mladá palestinská
konvertitka (foto), která přijala
milost víry během setkání mládeže v
Krakově. Svatý otec končil svoji
promluvu takto:

„Jistý latinskoamerický světec se kdysi
zeptal: »Spočívá pokrok společnosti
pouze v možnosti mít na trhu
nejnovější typ automobilu nebo
technologii? V tom spočívá veškerá
velikost člověka? Neexistuje nic víc,
proč žít?« (sv. Alberto Hurtado,
Meditación de Semana Santa para
jóvenes, 1946). Ptám se vás: je v



tomto vaše velikost? Nebyli jste
stvořeni pro něco většího? Maria to
pochopila a řekla: „ať se mi stane!“.
Erika a Rogelia tomu porozuměli a
řekli: „ať se nám stane!“ Nirmeen
tomu porozuměla a řekla: „ať se mi
stane!“ Ptám se vás, přátelé: Jste
ochotni přisvědčit? Evangelium nás
učí, že svět nebude lepší, když bude
méně nemocných, slabých, křehkých či
starých lidí, o které se starat, ba ani
když bude méně hříšníků. Avšak bude
lepší, když bude více lidí, kteří
odhodlaně a odvážně – jako tito
přátelé – dávají život zítřku a věří v
proměňující sílu Boží lásky. Chcete být
influencer jako Maria, která řekla: „ať
se mi stane“? Jedině láska nás
polidšťuje a naplňuje nás, všechno
ostatní jsou dobrá, ale prázdná
placeba.

Za chvíli se setkáme s živým Ježíšem v
eucharistické adoraci. Zajisté toho
máte mnoho, co Mu povíte: o různých



situacích svého života, o svých
rodinách, o svých zemích.

Až stanete před Ježíšem tváří v tvář,
nemějte strach a mějte odvahu otevřít
Mu svoje srdce, aby obnovil oheň Svojí
lásky, pobídl vás k přijímání života v
celé jeho křehkosti a nepatrnosti, ale
také v celé jeho velikosti a kráse. Ježíš
ať vám pomůže objevit krásu toho, že
žijete a bdíte.

Němejte strach říci Ježíšovi, že i vy si
přejete podílet se na příběhu Jeho
lásky ve světě a že jste učiněni pro
„víc“!

Přátelé, prosím vás také, abyste byli
tak hodní a modlili se tváří v tvář
Ježíši za mne, abych také já neměl
strach obejmout život, střežit kořeny a
říci spolu s Marii: »Ať se mi stane
podle tvého slova!«“

Zdroj: Radiovaticana.cz
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